
 
Jegyzőkönyv 

 
Készült Baté Önkormányzat Képviselő-testületének 2010. december 15-én tartott képviselő-
testületi üléséről.  
 
Jelen vannak: Zsalakó Ernő-polgármester 
                       Bőzsöny András  
                       Gobányi Sándor 
                       Pápai Adrienn  
                       Tombor János-képviselők 
                       Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
 
Meghívott vendég: Somogyvíz Kft. ügyvezetője – Vigh Attila 
 

- Zsalakó Ernő-polgármester köszönti a testületi ülésen megjelenteket. Megállapítja, 
hogy a testület határozatképes, mivel 5 fő képviselőből 5 fő jelen van. Ismerteti a 
napirendi pontokat és megkérdezi, hogy van-e más javaslat. Más javaslat nincs a 
testület az alábbi napirendet tárgyalja.  

 
Napirendek:  

 
1. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekről 

                Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 
 

2. 2011. évi ívóvízdíj és közszolgáltatási szerződés meghosszabbítása 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Meghívott vendég: Somogyvíz Kft. 
ügyvezetője- Vigh Attila  

 
3. 2011. évi díjak felülvizsgálata  

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző  
 

4. Adó rendelet módosítása 
     Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 

 
5. Az önkormányzat 2011. évi koncepciójáról  

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester  
 

6. Folyékony hulladék-szállítási közbeszerzésről  
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző  
 

7. Szociális ügyek – zárt ülésen 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester  

 
Napirendek tárgyalása:  
  

1. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekről 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 
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- Zsalakó Ernő-polgármester: Az írásos előterjesztéshez elmondja, hogy megérkezett a 
100 e Ft-os póttámogatási kérelme az egyesületnek írásban is. Likviditási gondjuk van 
a pályázati pénzt nem kapták meg, javasolja jövő évi keret terhére ezt biztosítani 
részükre. 

  
- Gobányi Sándor: azzal a részével egyetért, hogy előlegként kapják. De ki fog ebben 

szavazni, ki nem összeférhetetlen? 
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző:  az érintettségét  mindenkinek saját magának kell t 
bejelenteni, ha nem jelenti be, akkor lehet kezdeményezni a kizárását az érintettnek. 
Azt mindenkinek saját magának kell tudni, hogy a sportegyesületben milyen tagságot 
tölt be, erről már volt egy előterjesztés, ezért is döntöttünk mindig a költségvetési 
rendeleten erről.  

  
- Gobányi Sándor: javaslata az, hogy a  tartalék keret terhére döntsön a polgármester ez 

ügyben és a testületet utólag tájékoztassa erről, mert ebben most véleménye szerint 
nem tudnának dönteni. Ez azért is fontos, hogy a törvény se sérüljön,de működni is 
tudjon az egyesület. 

  
- Zsalakó Ernő-polgármester: elmondja, hogy a költségvetési  tartalék keret terhére dönt 

a Batéi Sportegyesület részére 100 e Ft-os támogatás utalásáról a 2011. évi a 
Sportegyesület támogatási kerete terhére.  

 
- Megköszöni a  képviselők munkáját, akik részt vettek az elmúlt hetek eseményeiben, 

zenélő templomok, adventi gyertyagyújtás, Betlehem építés munkálataiban, amely jól 
sikerült. Elismerés és köszönet a Közművelődési Egyesület részére is. Mikulás  
ünnepség szervezőit is köszönet illeti, jól sikerült.  

- A karácsonyi gála szervezése folyamatban van, a megszavazott 150 e Ft elég lesz 
bőven, 1 órás műsort ad a  Füredi Rock-színkör 80 e Ft ért,  műanyag poharakat is 
vettek batéi címeres matricával 70 Ft volt. Tálcákon szervírozzák majd a pezsgőt a 
műsoron részt vevők részére. 

- December 17-én újabb élelmiszeradományt kap Baté, 150 csomagot , ebből kb. 200 
fős létszámra próbálják kiosztani az Eséllyel.  

- Kistérségi tanácsülésen döntöttek arról, hogy megkeresik a Belügyminisztériumot a 
településőrök továbbfoglalkozatásával kapcsolatosan. Sajnos a keret elfogyott, 
másként kívánják ezt megoldani, a rendőrség közreműködésével.  

- Közcélúakról: 6 főnek nem szűnik meg a szerződése, január-februárban 
előreláthatólag nem várható támogatás. Kettő főnek van február 28-ig, 4 főnek január 
31-ig van szerződése, ha ezt nem támogatják, önerőből 800 e Ft-ba kerülne a 
foglalkoztatás. Hogy miért csúsztak át a szerződések?  Azért, hogy a  6 hónapos 
foglalkoztatást próbálja biztosítani az önkormányzat részükre, hogy utána más  
támogatást is kaphassanak.. Jövőre tekintve várják a megoldást. Ha nem adnak az 
átmeneti időszakra támogatást, akkor legalább 4 embernek meg kell szüntetni közös 
megegyezéssel  a szerződését december 31-ig, ezek  az emberek február óta 
foglalkoztatottak. Másik 2 főt talán 6 órában kellene tovább foglalkoztatni. 

  
- Gobányi Sándor: Sajnos ez van. Lehetséges feladat a közterületek síkosság-

mentesítése lenne. 1 napra  kb. 3000 Ft-ot szoktak adni, 2 fő ha minden nap havat 
dobál akkor az megoldható. Kérdés, hogy kiket tartson meg az önkormányzat, akik 
jók, vagy akik dolgoznak is? Jó lenne mind a 6 főnek megszüntetni. Lehetségesek 



 3 

között kell foglalkoztatni embert. Kettő embert kell a jelentkező feladatra 
foglalkoztatni. 

  
- Zsalakó Ernő-polgármester: kettő főt gondolt február 28-ig foglalkoztatni 6 órában, ha 

nincs más lehetőség. 
  

- Gobányi Sándor-  ezt így el tudja fogadni.  
  
- Tombor János: Segélycsomagot jó lenne kivinni a házakhoz esetleg. Telkekkel 

kapcsolatban  jelzi, hogy Kovács Márta megvenné az autó szerviz melletti telket, ha a 
testület úgy döntene, hogy két éves részletben tudná kifizetni. Munkahely-teremtés 
céljából szeretné  hasznosítani.  

 
- Zsalakó Ernő-polgármester: javasolja, hogy  keresse meg a vevő és testület elé hozza  

a kérését.  
 

- Bőzsöny András: A  Kötél Egyesület az idén kapott –e támogatást, mert jó lenne nekik 
támogatást adni, mindig önzetlenül részt vesznek a mikulás ünnepségen .  

 
- Pápai Adrienn – jelzi, hogy a  Tűzoltó-köz sarkán kidőlt a vaskorlát,  a Hársfa utcában 

kitörték a szélesség jelző bolyát a fekvőrendőr mellett, ezt helyre kellene állítani.   
 

- Tombor János: A Hársfa utca elején meg van süllyedve az út, van úgy, hogy vízbe 
mennek a gyerekek. 

 
- Pápai Adrienn: A Dózsa- Borostyán utca  sarkán van ugyanilyen helyzet. 

 
- Zsalakó Ernő-polgármester  tavasszal lehetne ezeket a kátyúzásokat javítani, a 

szélesség jelzőt most leteszik.  
 

2. 2011. évi ivóvízdíjról és a közszolgáltatási szerződés meghosszabbításáról 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Meghívott vendég: Somogyvíz Kft. 
ügyvezetője- Vigh Attila  

 
- Zsalakó Ernő-polgármester először a szerződést javasolja tárgyalni, a tervezetet 

mindenki megkapta  most a  javítottat is. A  javasolt módosításokkal az ügyvéd 
korrigálta a szerződést, 10 évre készült el a szerződés tervezete. 

 
- Gobányi Sándor: Úgy gondolja, hogy 10 évre jobban lehet tervezni. 

  
- Vig Attila-ügyvezető: Tisztelettel köszönt mindenkit, a módosításokkal kapcsolatban 

jelzi, hogy  elfogadták a  javaslatokat, viszont a 7.3-as pontról a felek közösen 
döntenek, ezt nem javasolná kihúzni, ez maradjon benne. Előtte lévő bekezdést 
elfogadja kihúzásra. A  9.4-es  pont a súlyos szerződésbontás követelményeinek 
kiegészítése maradjon benne, ha az előzőben is benne volt. Ez viszont nem biztos, 
hogy mindig az  üzemeltető felelőssége , mert lehet, hogy  önhibáján kívül kerül ilyen 
helyzetbe, ha például  nincs rá pénzügyi fedezet. Ide lehetne egy kiegészítést  tenni 
például, ha  ehhez az önkormányzat nem biztosít pénzügyi fedezetet. 

- A  használati díj idejére szól a szerződés – Gobányi Sándor képviselő úr jelezte  
köszöni –. A  következő 5 évben tervezhető a következő változás, bevételi és technikai 
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fejlesztés is. A következőkben üzleti és beruházási tervet szeretnének elkészíteni 
február 1-ig.  

 
- Bőzsöny András: Lehetne itt akár  egy éven  átnyúlóan is tervezni. 

 
- Vigh Attila- ügyvezető: A javasolt beruházások külön egyeztetéssel történnek. A 

KEOP-ba sajnos nem fért be Baté, a vas-mangán problémával  megkeresett egy céget, 
de erre még nem kapott választ, ezt a február 1-jei tervhez majd csatolni fogja, hogy ez 
mennyibe kerülne egy ilyen vas-mangántalanító, előreláthatóan kb 18-20 millió lenne. 
Első negyedévben nem várható pályázat. Meg lesznek az elvi tervek, ha pályázat lesz 
rá, akkor ezt indítani kívánják, az önkormányzattal egyeztetve. A jövő évi tervben az 
alapvető fejlesztések ütemezése van benn , ezek  számszerűsítése február 1-jéig 
megtörténik. 

  
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: A szerződés mellékleteit még nem küldték, ezek 

most itt vannak? A 3. pont is hivatkozik egy mellékletre ez is jó lenne, ha itt lenne. 
 

- Vigh Attila- ügyvezető: most nem hozta el őket. Ez az  üzletszabályzatban benne van, 
ezt itt  is hagyja.  

 
- Zsalakó Ernő-polgármester:  A leltár folyamatban van? 

 
- Vigh Attila-ügyvezető januárban tudják megtenni a pontos leltározást, tolózár, 

beépítési hossza, védterületek nagysága, gépészeti berendezés típusa, darabszáma, ez 
egy részletes leltár lesz.  

 
- Gobányi Sándor:  úgy gondolja, hogy ez a hosszú távú megállapodás hasznos 

mindenkinek. Ciklus időre gazdasági programot kell készíteni az önkormányzatoknak, 
egy nagybani fejlesztési elgondolást lehetne kérni a szerződés mellékleteként is, amit 
4 évente lehetne megújítani, és akkor az új testületek felállításával egyidejűleg ezt is 
felül kellene vizsgálni. Mi a véleménye erről? Akár ezt a mellékletben is lehetne 
szerepeltetni. 

 
- Vigh Attila- ügyvezető: éves szinten ezt a fejlesztési tervet elkészítik, ezt  meg is 

ígérte, de sajnos nem látják előre a jelenlegi lehetőségeket, szívesen megteszi, de 
rugalmasabbnak találja ezt évente felülvizsgálni, a februári költségvetéséig ezt 
számszerűsítik, az önkormányzatok döntése, hogy ezt hogyan tervezik meg, ezen kívül 
természetesen más is felmerülhet, ami nincs benne a tervben. 4 évre ezt előre levetítve  
nem lehetne tartani. Inkább évente csinálnák ezt a tervezést meg. 

  
- Gobányi Sándor: Ez ügyben jobb meggyőzést kíván. Már két választási  ciklus óta 

látja ezt  a tervezést. A vastalanító már akkor felmerült, 6-8 millió lett volna akkor is, 
ezt pályázatból, vagy hitelből lehetne megvalósítani. Döntés kellene erről. 4 évre 
látható fontosabb feladatok kellenének, hogy ezek akár évente módosításra 
kerülnének, így a kötelező feladatot, hogy  milyen feltétellel tudja biztosítani az 
önkormányzat,  jobban átlátná. Javasolja ezt, hogy a mellékletben legyen egy 4 évre 
elővetített terv, amely évente pontosításra kerülne. 

  
- Vigh Attila-ügyvezető: ezt elkészíti, az éves pontosítás kell, akár lehet ez szabvány 

változtatás is. Erre évente vissza kell térni. 
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- Gobányi Sándor-  arra jó legalább ez, hogy legyen mit megváltoztatni. 

  
- Bőzsöny András: A  vízmű rendszer milyen állapotban van, mikor kell a rákötéseket, 

tolózárakat cserélni, a kút meddig bírja? 
  

- Vigh Attila-ügyvezető: A műszaki állapot felmérés alapján 16 tolózár cserét 
beterveztek. 50 évente újra kell építeni a saját vízművét minden önkormányzatnak, kb. 
25 év- 20 év maradt ebből. Ebben kell a rekonstrukciót végig vinni. A 61-es út alatt ez 
megtörtént, ezt folytatni kellene. 

 
- Zsalakó Ernő-polgármester Az  50 év ezekkel a már megvalósult  fejlesztésekkel 

tovább tolható, ezzel a minőségjavításokkal, második kutat fúrtak 10 éve, ami a  
biztonságot növelte. Bekötés-cserék elkezdődtek,  természetesen jó lenne ezt  
folytatni.  

 
- Vigh Attila- ügyvezető: szolgáltató érdeke is az ütemezés. Tűzoltás feladatait nem az 

üzemeltetőnek kell átvállalni. Csak az amortizáció vetítődik vissza a vízdíjra. 
Javítások azok  üzemeltetői költségek. 

  
- Zsalakó Ernő-polgármester jó pár tolózárat kicseréltek már. Ezeket is karban kell 

tartani.  
 

- Vigh Attila-ügyvezető: be van tervezve 16 db tolózár cseréje. A vagyonlistában ez 
benne van. A nyílászárók cseréjét is betervezték, ha beruházás lenne pályázatból, 
akkor ez most nem kellene. A homlokzat felújítást is elszeretnék tolni. A szerződés 
mellékletében a módosítást elfogadja, javasolja, hogy minden évben legyen ez 
aktualizálva a vízdíj megállapításkor. 

 
- Zsalakó Ernő-polgármester javasolja a szerződést elfogadni a módosításokkal együtt.  

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
168/2010./XII.15./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a vízközművek üzemeltetésével a kizárólag helyi 
önkormányzatok által e célra alapított gazdálkodó szervet a Somogyvíz Kft- Kaposvár, Guba 
Sándor u. 87. bízza meg 2011. január 1-jétől – 2020. december 31-ig.  
 
Kéri a polgármestert, hogy a vízközmű üzemeltetésére vonatkozó használati szerződést az 
alábbi módosításokkal, kiegészítésekkel írja alá:  

- 7.3.pont a szerződésből nem kerül kihúzásra,  
- 9.4. pont negyedik bekezdése kiegészül azzal, hogy „ kivéve, ha az önkormányzat nem 

biztosítja erre a pénzügyi fedezetet.” 
- A szerződés az alábbi 12. ponttal egészül ki: „12. Az üzemeltető négy évre szóló 

évekre lebontott beruházási - fenntartási tervet készít, amely a szerződés mellékletét 
képezi. A felek a tervet minden évben az éves vízdíj megállapításakor  aktualizálják. „  

 
Határidő: 2010.12.31. 
Felelős: polgármester  
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- Vigh Attila- ügyvezető: Elmondja, hogy 100 %-os önkormányzati tulajdonba került a 

Kft. A számlázási rendszer átalakítása és egységesítése is megtörtént. Első számlában 
átlag fizetés van, második hónapban leolvasással  a tényleges kerül kiszámlázásra. 
Decembertől 1-jétől, már mindig hó elején  itt vannak a vízdíjszámlák, a hátralékok 
csökkentése miatt. 100 E-Ft-tal csökkentek  a kintlévőségek a szűkítésekkel.  Az 
ÁNTSZ, önkormányzat is kap erről tájékoztatást. Ha nem engedik be őket a területre,  
akkor közterületen szűkítenek, de annak több a költsége is. Csütörtökön este 6- ig van 
hosszabbított nyitva tartás, pénteken nincs, hangrögzítés van biztosítva, amely 
kötelező, fogyasztóvédelmi ellenőrzés volt ez ügyben is, 30 napon belüli válaszadási 
kötelezettségük van. Egy hibajavító autót helyeztek üzembe, 24 órás ügyelet van 
náluk. A mostani fonói testület –véleménye szerint – hozzájárulna ahhoz, a Batéi 
vízmű csatlakozáshoz, de ez már sajnos nem lehetséges. Készült egy üzleti terv is. 
Vízmű-gépészeket ellátják fényképes igazolványokkal,  hogy minden dolgozó tudja 
azonosítani magát,  ez kb. január közepétől várható. A nagyobb beruházásokról 
történik kompenzációs megállapodás,  az éves használati díj terhére végzett 
beruházásokat ne fizesse ki az önkormányzat, hanem a kettő kompenzálásával közös 
megállapodás alapján pénzügyi elszámolás alapján képezi ez majd. Ne  a bank járjon 
jól. A bankköltség éves szinten még így is 2,5 millió forint. 

  
- Zsalakó Ernő-polgármester  a fenntartási tervet áttekintette, be van írva jövőre a vasút 

alatti átvezetés cseréje, holott itt volt ezt a vasútépítés, amely aktuális lehetett volna, 
de akkor úgy állapodtak meg, hogy ez nem fontos feladat,  ezért is lepődött meg,  hogy 
most meg be van ez tervezve. A beárazott javaslatokkal ezt talán majd lehet kezelni. 
Továbbá a külön levél is megdöbbentette amelyben az üzemeltető még 379 e Ft-ot kér 
a koncessziós díj terhére, az elvégzett munkákról,  pl.  csőtörések, az elmúlt években 
ilyen kéréssel nem találkozott, pedig voltak ilyen munkák, ezt nem látja indokoltnak, 
hogy kompenzálják, talán van a vízműnek olyan tartaléka, amely ezt az összeget  
fedezné. A korábbi szerződés kiegészítése is tartalmazza, hogy ezt előzetesen 
egyeztetni kell, éppen ezért ezt vitatja, mivel nem volt egyeztetés, csak utólag került 
ideszámlázásra ez az összeg a munkálatokról. 

  
- Vigh Attila – ügyvezető : itt csak a nagyobb,  rekonstrukciók, javítások szerepelnek. 

Minden tulajdonos erről elfogadta a rekonstrukciós szabályzatot, amelyben benne, 
van, hogy mi tartozik ide. Most elhozta a megküldött számla mellékleteit is. A kisebb 
javításokat nem tartalmazza ez, mivel azok a közvetlen anyagköltségben szerepelnek. 
Értéknövelő felújítások történtek. Számlák mellékleteit megküldte, ami csak az 
értéknövelő felújítás költsége volt. 

  
- Zsalakó Ernő-polgármester: de ezt a tulajdonos nem hagyta jóvá. 
  
- Vigh Attila-ügyvezető: ez többször felmerült, a polgármesterek kérnek folyamatos 

tájékoztatást,  ezért a vízmű-gépészek utasítást kaptak, hogy tájékoztassák a 
polgármestereket a kisebb javításokról. Ezeket a felújításokat mindenképpen el kell 
végezni, de előre nem tudnak tervezni, ezek olyan csőtörések voltak,  amit meg kellett 
oldani. Erről a jövőben,  ha lesz ilyen egy –két héten belül fognak értesítést küldeni. 
Ezeket előre nem  lehet tudni, hogy mikor várható  ilyen felújítás, nagyobb javítás. 
Ezeket le fogja a jövőben igazoltatni. 
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- Zsalakó Ernő-polgármester: ezt nem vitatja, de horribilis összeg kb. 150 e Ft ebből 
például a munkagép költsége. Élő munkaerő kapacitása is van az önkormányzatnak, 
van ásó emberük  bőven, akár ezeket  a gödröket ingyen is ki lehetett volna ásni. Ezt a 
gépész irányítása mellett lehetett volna egyszerűen megvalósítani. Előfordulhat, hogy 
kell gép, de ezt olcsóbban is meg lehetett volna oldani- véleménye szerint. Ezeket a 
költségeket látja a vízdíjfedezeteként, ettől éppen ezért el kellene tekintetni. 

 
- Vigh Attila-ügyvezető: Négy eset volt olyan, hogy munkagép kellett, ha nem lett 

volna szükséges, akkor nem kérnek gépet, de ide kellett.  
 

- Zsalakó Ernő-polgármester  tavaly is volt nyolc csőtörés és nem kaptak számlát róla és 
akkor sem volt veszteséges a vízmű, ezért nem érti, hogy most miért kerül 
kiszámlázásra? 

 
-  Vigh Attila-ügyvezető: ez nem csak Batéban van így. Ezt a többi önkormányzattal 

szemben sem teheti meg, hogy eltekint ettől. A rekonstrukciós feladatkört mindenki 
elfogadta  a taggyűlésen.  kb. 37 e Ft-ba került egy-egy munkagép. 

 
-   Gobányi Sándor: az elvégzett munka tartalmát nem vitatják, jogos a munkadíj amit 

kér elszámolni. Nagyon súlyos milliókat lehet kifizetni,  azért ha valaki a  
munkavédelmi dolgokat nem tartja be. Ezt a következő összejövetelen- taggyűlésen -  
kell előterjeszteni, itt megvédi ebben az üzemeltetőt, hogy nem más emberekkel 
dolgoztatott. Itt szükséges e egyeztetés, az a kérdés,  de ezt a tulajdonosi körben kell 
megbeszélni, azzal egyetért, hogy tudjon róla az önkormányzat, azzal a 
megjegyzéssel, hogy ilyen feltárásoknál bármi előkerülhet. Meglepetés ez a költség, 
most az önkormányzatnak,  de ezt javasolja tudomásul venni. Kérdése még, hogy a 
központi irányítás költsége növekszik 60 e Ft, közvetlen munkabér költség 50 e Ft-tal, 
vízkészlet használati díj 20 e Ft-tal az ideihez képest, miért? Ha ez elmúlt évit szinten 
tartanának, akkor 10 Ft-tal csökkenne a vízdíj. Tulajdonosi körben az átlag vízdíjban 
kb.  hol tart Baté? Az állami támogatásos vízdíj pályázatot ajánlja a beszámoló végén, 
ez Baténak  is lehetséges beadni? 

 
- Vigh Attila-ügyvezető: A  pályázati lehetőségek felajánlása a hátrányos helyzetben 

lévő önkormányzatoknak szól,  és az állami támogatottaknak. Ez a levél  mindenhová 
elment. Elvileg az önkormányzatoknak kellene pályázni, de ezt átvállalták. Gesztor 
önkormányzattal pályáznak a települések. A KEOP pályázatot is felvállalták. 
Átlagvízdíjról,  nem lehet egyformán kezelni településeket, hiszen nem egyforma a 
bekötések száma, vezeték hosszak, műszaki paraméterek , nem akkor épültek, 
ráfordítások más időben történtek,  ezen tényezők mind kihatnak az  értékesített 
ivóvízdíjra. Minden vízmű önálló egységet képez, és ezt így is kell kezelni. Baté 
vízdíja nem kirívó, általában 200 -250 Ft a vízdíj. 

 
-  Gobányi Sándor: ez náluk  jelentős tényező , fontos mivel az állampolgárok 

összehasonlításokat tesznek más településeken lévő vízdíjakkal. 
 

-  Vigh Attila – ügyvezető : Az elmondottak szerint  nem jó az összehasonlítás. 
 

- Zsalakó Ernő-polgármester: Beszéltek korábban esetleg egy közös gépész 
foglalkoztatásáról más településsel, ezzel változna valami? Van központi ügyelet is, 
talán tovább lehetne  racionalizálni, van-e erre hosszú távú elképzelés, a  társaságon 
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belül van-e erre elképzelés, akár hibaelhárító csoportok foglalkoztatásával. Vannak 
erre példák máshol is. Ha egy helyi embert foglalkoztatunk, akkor ez a tulajdonos 
érdeke is, de ezt át kell gondolni. 

 
-  Vigh Attila- ügyvezető a helyi vízmű-kezelőhöz mindig ragaszkodott, ő a vízdíjat be 

tudja szedni, problémákat ő tudja legjobban jelezni. Ha ez nem így lenne, akkor a 
probléma megoldása hosszabb ideig tartana, a polgármesternek sem feladta a 
hibabejelentések tétele állandóan. Állandó felügyelet kell. Diszpécser központból sok 
minden látható, központi irányításból rá kell látni, ez már a KEOP-os pályázatokban 
benne lesz. Helyi vízmű-gépkezelő megtartását javasolná. Két településen esetleg 
Kaposkeresztúrra lehetne összevonni, csökkenne a költség, de vízdíjban kb. 2 Ft-ot 
jelentene. Központi irányítás költségek 12%-van leosztva településenként, a 
kintlévőségekre a  felszámolási díjak, hatósági eljárási díjak vannak benne, 
üzemeltetői hozzájárulást megkérik a VIZIG-től ez is költsége például, ami kb. 240 e 
Ft. Teljes központi költség van visszaosztva, ami 12-15%-a. A    központi költségek 
tartalmazzák a számlázások, ügyrendi díjak, emberek bérköltsége, központ bérleti 
díját. Az éves üzemeltetői költség: 29 millió forint. Weblap készítési költség, 
ügyfélszolgálati pult. Ezt tulajdonosok tárgyalták két taggyűlésen is. 

 
 
- Zsalakó Ernő-polgármester  40 millió forinttal számolva ez 43 településen oszlik meg? 
 
- Vigh Attila - ügyvezető:  a vízmű-rendszerek száma 34 db. 

 
- Bőzsöny András - : Az öntött vasfedelekkel mi a helyzet, ezeket ellopják állandóan? 

 
- Vigh Attila-ügyvezető: amit elloptak azok pótlása vasbeton fedlappal megtörtént. 

Feljelentést tettek minden esetben. Ez mindig az érintett település költsége.  
 

- Bőzsöny András: ha összeköttetésben lennének más településsel, akkor olcsóbb lenne 
a vízdíj? 

 
-  Vigh Attila-ügyvezető: ezt számolták már, kb. 20 km-es körzetben vizsgálták, Baté 

lehetett volna a vízbázis , ha  Fonó ezt elfogadja. Jelenlegi kapacitást csak Fonóra és 
Kisgyalánra méretezték. Mosdósnál geodéziai különbségek vannak a műszaki 
tartalommal, hiába van közelebb. Magassági pont különbségek vannak. A KAVIZ-et 
megkereste Kaposkeresztúr, akinek kb 90 milliót javasoltak új  helyi vízbázis 
létesítésére. 

 
- Bőzsöny András: A munkagépekkel nem elégedett, lassan dolgoznak, ennyi idő alatt 

kézzel is lehetett volna dolgozni, nincs kitáblázva hetekig a munka sem. A munka 
minősége hagy kivetnivalót, elgondolkozik azon, hogy ezt kifizetné –e, amit 
elkészítettek. Helyben is vannak munkagépek, ezt is ki lehetne használni.  

 
-  Vigh Attila-ügyvezető: mérlegelni kell a hibaelhárítás idejét. 12 óra alatt leürül a 

rendszer. 6 órai vízhiány után  kellene tartálykocsit biztosítani. 
 

-  Bőzsöny András: kb. 5 napig vártak a vízszivárgással, mire nekiálltak. több mint egy 
hétig kavicsok álltak ki a sáros földből.  
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- Vigh Attila-ügyvezető  Helyreállítást külső cégtől rendelik meg, földmunkához van 
szakmai hátterük, de burkoláshoz külső szakember kell. 

 
-  Bőzsöny András-  ezt mindenképpen jelezni kell jól láthatóan, hogy munkálatok 

folynak. 
 

- Vigh Attila-ügyvezető: most kerültek ilyen jelzőtáblák beszerzésre, de sajnos mindig 
elviszik őket. 

 
-  Zsalakó Ernő-polgármester legyen a gépésznél egy tekercs, amellyel jelzi a 

munkálatokat. 
 

-  Vigh Attila-ügyvezető: felhívja erre a figyelmét. 
 

-  Bőzsöny András: több szolgáltatóval is történt visszaélés a lakosság részére, ezért 
kellene a dolgozóknak egy igazolvány, erről írni lehetne pár sort a lakosságnak 
tájékoztatásul.  

 
- Vigh Attila-ügyvezető: Lesz ilyen igazolvány lógóval, cég névvel és a dolgozó 

nevével.  
 

-  Gobányi Sándor- az ügyvezető válaszait elfogadja. Véleménye szerint vissza kellene 
térni a küldött lajstromra – munkálatokra - , ha előzetesen nem történt egyezetés, 
akkor ezek az elszámoltatási költségek tekintetében elbizonytalanodott. Nem kellően 
informált erről,  ebben  támogatja a polgármester felvetését. 

 
-  Vigh Attila - ügyvezető: ha  a teljesítés igazolások megtörténnek , akkor  elfogadja a 

továbbiakban ennek a kompenzálását  a testület, vagy egyéb pénzügyi rendezését? 
 

-  Gobányi Sándor: úgy gondolja, hogy ezt nem itt kell megvitatni, hanem a tulajdonosi 
gyűlésen.  

 
- Zsalakó Ernő-polgármester mindenképpen jövőre előzetesen egyeztessenek. Nem azt 

vitatja, hogy nincs leigazolva az elvégzett munka, hanem azt, hogy ilyen  munkák a 
korábbi években nem jelentkeztek költségként. Nem került veszteségessé a vízmű. Ezt 
a fajta hibaelhárítást máshogy is meg lehetne oldani. Korábban súlyos költségeket 
fizettek az átkötések során a 61-es Fő útnál is.  

 
-  Vigh Attila-ügyvezető: ezek a beruházások itt maradnak helyben. 

 
-  Zsalakó Ernő-polgármester: de ezeket ki is fizetik a vízdíjban. 

 
- Vigh Attila-ügyvezető: nem , ez csak a kisebb karbantartásokra elég.  

Anyagköltségben  van benne, hogy négyévente fővízmérőket le kell cserélni, 
vegyszerköltségek, fertőtlenítő szerek jelentkeznek, ez nem sok mindenre elég. 

 
-  Zsalakó Ernő-polgármester véleménye szerint,  ez a vízmű nem lesz veszteséges ettől. 

 
- Vigh Attila-ügyvezető: ezek a beruházások itt maradnak a településen. Ezek nem 

javítások.  Most már csak nyereséggel működő vízművek működnek náluk. Csak 
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értéknövelő beruházások ezek. Önkormányzat és üzemeltető feladata el lett különítve. 
Kisebb javítások nincsenek benne, csak az értéknövelők.  

 
- Zsalakó Ernő-polgármester: A jövő évi költségekbe, fenntartási tervbe ez  legyen 

benne, hogy mik várhatóak, a fejlesztési ütemezésbe benne legyen. Ezt az évet most le 
kell zárni. A vízmű ezeket  az üzemeltetési költségei között számolja  el,  a kiküldött  
számlákat  sztornózza. 

 
-  Vigh Attila-ügyvezető: csak olyan döntést tud támogatni, amit a többi tulajdonos előtt 

ezt meg lehet védeni. Nem látja itt a tulajdonosi szemléletet ebben a javaslatban. 
 

-  Zsalakó Ernő-polgármester: a 2010.  évi eredményét nem látja a cégnek, akkor ezt a 
döntést javasolja elnapolni addig. 

 
- Vigh Attila-ügyvezető: február 20-ig van koncessziós díjfizetés, mérleg pedig csak 

májusban lesz. 
 

-  Bőzsöny András- : ha ezeket a számlákat a vízművel történő előzetes egyeztetés 
nélkül fizetné ki a polgármester, akkor ez nem lenne jó. Megérti a polgármester 
álláspontját. 

 
-  Zsalakó Ernő-polgármester: a számlák között is van korábbi, mint júniusi, ez soha 

nem jelent meg eddig plussz költségként, az előző években. Ezt már megfizették a 
társaságnak, ezt a döntését felvállalja a tulajdonosok előtt is. 

 
-  Gobányi Sándor: milyen nagyságrendű probléma ez. Mekkora ez az összeg, ha egyik 

önkormányzat sem fizetné ki . 
 

-  Vigh Attila-ügyvezető: 21 millió a koncessziós díj összege a társaságnál, ez  kb. 10 
millió forintot jelentene. 

 
-  Gobányi Sándor ennek milyen következménye lehet? 

 
-  Zsalakó Ernő - polgármester: azon vízmű tulajdonos önkormányzatok, akik 

folyamatosan olyan ármegállapító döntést hoznak, hogy veszteséget termelnek, 
kizárásra kerülhetnek a cégből, vajon hány ilyen önkormányzat van?  

 
- Vigh Attila-ügyvezető a tulajdonosoknak infláció alatti vízdíjat nem lehet elfogadni, 

5%-os nyereséget írtak elő maguknak. A vízművek műszaki szintjét fel kell hozni, 
hogy ne legyenek veszteséges vízművek.  

 
- Zsalakó Ernő-polgármester: javasolja elfogadásra, ha a gépháznál felmerülő nyílászáró 

cserék és a homlokzatcsere a gépháznál elkészül, akkor kifizeti a most kiszámlázott 
díjat. 

  
-  Vigh Attila-ügyvezető: ezt azért kiszámolná, hogy  mennyibe kerül ez, mert ezt most  

látatlanba bevállalni nem tudja.  Összegszerűségre kellene figyelni, 2011-évben ezt az 
összeget visszafordítaná a vízmű felújítására. A felújítási tervet is,  ami hiányzott ezt is 
teljesítették, ez most  tanulság  volt részére,  elfogadja. A jövő évi műszaki beruházási 
vízműre beteszik, de úgy, hogy nyílászáró csere ezt ne  nevesítsék. 
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- Zsalakó Ernő-polgármester javasolja elfogadni a vízdíjat 232,-Ft-ban, a koncessziós 

díjat 15 Ft-ban. A 2010. évben elkészült értéknövelő beruházásokat a koncessziós 
díjba beszámítják, úgy , hogy ezen összeget a 2011.évben a batéi vízmű-rendszerbe 
beépíti, jövőre az ilyen munkálatokról előzetes egyeztetést kér.   

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 
13/2010./XII.16../ Baté Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 
önkormányzati  rendelete  
az önkormányzati tulajdonú vízi közműből szolgáltatott ivóvíz díjának megállapításáról  
szóló 27/2009.(XII.17 )  önkormányzati rendelet módosításáról   
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
169/2010./XII.15./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete  a 2011. évre vonatkozóan a koncessziós díj mértékét  
15 Ft/m3-ben határozza meg. . 
 
Határidő. Azonnal 
Felelős: polgármester   
 
 Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
170/2010./XII.15./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a Somogyvíz Kft. által 2010. évben elvégzett vezeték 
kiváltási munkálatok ellenértékét 379.075,-Ft-ot a 2010. évi koncessziós díj terhére kéri 
elszámolni.   
Kéri az üzemeltetőt, hogy a fenti összeget  2011-évben a batéi vízmű felújítására fordítsa 
vissza, amit az ügyvezető is megerősített. 
Kéri az üzemeltetőt, hogy a jövőben a koncessziós díj terhére végzett, és a költségvetésben 
nem szereplő munkákról, előzetesen egyeztessen a polgármesterrel, a szerződésben foglaltak 
szerint.   
 
Határidő: 2011.02.28. koncessziós díj, 2011.12.31. felújítások 
Felelős: polgármester 
 

3. A 2011. évi díjak felülvizsgálatáról: 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző   

 
a) szemétszállítási díjról: 
 
- Zsalakó Ernő-polgármester– elmondja, hogy a KVG Rt. megküldte az 

ármegállapításra a javaslatot, ezt kistérségen is tárgyalták,  a díjban nem szerepel 
jövőre az évi kétszeri zöldhulladék szállítás így sikerült  10 Ft-ot lealkudni és 210 Ft-
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ra lecsökkenteni  a javaslatot. Ez kb. 135 e Ft Batéra vonatkoztatva nettóban.  Egy 
komposztáló kellene a szeméttelepre, amivel a zöldhulladékot lehetne kezelni. Igaz, 
hogy áram nincs ott , azt venni kellene és működhetne. 

  
- Gobányi Sándor - ez ügyben jó lenne beszélni egy kertésszel, hogy hogyan lehet 

megvalósítani . 
 

- Zsalakó Ernő-polgármester javasolja elfogadni a díjat.  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 
14/2010./XII.16./ Baté  Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 
önkormányzati rendelete 
A település tisztaságáról és a települési hulladékkal kapcsolatos feladatokról  szóló 
8/2004.(V.7) önkormányzati   rendelet módosításáról  

  
b) közterület-használati díjak 

 
- Zsalakó Ernő-polgármester a díjakat most nem javasolja emelni.  

 
- Tombor János: javasolja ezt megemelni, az áfát legalább rátenni. 

 
-  Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző : nem tartozik az áfa körbe   Baté, ezt nem 

számolunk fel.   
 

- Tombor János: azt, hogy hol állhatnak meg ezek a mozgóboltok, azt is kellene 
szabályozni. 

 
- Gobányi Sándor: az, hogy hogyan működnek ezek a mozgóboltok, azt  napirendre kell 

tűzni a jövő évben is. 
 

-  Tombor János: az, hogy megszűnik a vállalkozók kommunális adója, az mennyi 
kiesést jelent az önkormányzatnak? 

 
- Patakiné Kercsó Szilvia- körjegyző  kb. 160 e Ft-ot. 

 
- Zsalakó Ernő-polgármester a javaslat alapján 25%-os emelést javasol a díjakban, kéri 

a testületet, hogy szavazzanak.  
 

Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen, 1 nem, 1 tartózkodással az alábbi 
rendeletet alkotja:  
 

15/2010.(XII.16) Baté Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 
önkormányzati rendelete 
A közterület rendeltetéstől eltérő célú használatának általános szabályairól szóló  
3/2005. (III.3.) önkormányzati  rendelet módosításáról  

 
c) lakbérekről:   
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- Zsalakó Ernő-polgármester a lakbéreket jövőre nem javasolja emelni.  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
171/2010./XII.15./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzati tulajdonú lakások lakbérét 
2011. évben nem emeli.  
 
Határidő. azonnal 
Felelős: polgármester  
 
d) temetői díjakról:  

 
- Zsalakó Ernő-polgármester a temetői díjakat jövőre nem javasolja emelni.  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
172/2010./XII.15./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté önkormányzat Képviselő-testülete a temetői rendeletben szerepelő díjakat a 2011. 
évben nem emeli.  
 
Határidő. azonnal 
Felelős: polgármester  

 
4. Adórendelet módosítása 

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester   
 

- Zsalakó Ernő-polgármester javaslatot tesz a rendelet módosítás elfogadására, amelyből 
a vállalkozók kommunális adója törlésre kerül, más módosítást nem javasol.  

 
- Gobányi Sándor: - javasolja, hogy az iparűzési adót módosítsák, úgy, hogy a szorzó ne 

módosuljon, de az iparűzési adó fizetése alól  mentességet adjanak, úgy, hogy  az ide 
települő vállalkozásra 3 évre adjanak mentességet, amelyik helyben alakul meg annak 
5 évet, a működő de telephelyét ide áttevő 3 éves adómentességet kapjon. 

  
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: elmondja, hogy tudomása szerint a jelenlegi 

adótörvény csak  2,5 milliós árbevételig engedi egységesen az adómentességet 
biztosítani, mert az Uniós csatlakozással ilyen kedvezményeket törölni kellett a 
rendeletekből, azok csak 2007. december 31-ig maradhattak fenn. A  batéi 
adórendeletben is volt ilyen kedvezmény korábban, de akkor ki kellett törölni. Erről 
már pár éve beszéltek, amikor egy idetelepülő vállalkozás kért mentességet, de már 
akkor sem tudták megadni. /kinyomtatja a helyi adókról szóló törvényt, amelyből 
felolvassa az ide vonatkozóan adható kedvezményeket./ 

 
-  Zsalakó Ernő- polgármester, az adós kolléga által készített kigyűjtés szerint ez kb. 

500 e Ft-ba kerülne az önkormányzatnak, ezt most nem javasolja bevezetni. 
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- Gobányi Sándor-  ezt elfogadja, visszavonja a javaslatát. 

 
- Zsalakó Ernő-polgármester: javaslatot tesz az eredeti rendelet-tervezet elfogadására. 

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja: 
 
16/2010./XII.16/ Baté Községi Önkormányzat Képviselő-testületének önkormányzati 
rendelete  
A  helyi adókról szóló 13/2007.(XII.21)  önkormányzati rendeletének módosításáról 
  
5. Az önkormányzat 2011. évi koncepciójáról  

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester   
 

- Zsalakó Ernő-polgármester elmondja, hogy ez csak egy tervezet, a közösen fenntartott 
intézmények közül az Esély leadta a tervezetét, az Óvodát áttekintették 
Kaposkeresztúrral. Kéri a  javaslatokat.  

 
- Bőzsöny András: Az előterjesztés alapján 900 e Ft-tal kevesebbe kerül az óvoda 

Kaposkeresztúrnak,  de Baténak 500 e Ft-tal növekszik, miből adódik ez . 
  
- Zsalakó Ernő - polgármester : remélhetőleg az óvodai létszám nem csökken tovább. 

Az  intézménynél várható, hogy 1 fő nyugdíjba vonul, mivel  40 éves munkaviszonya 
lesz a szakácsnak. Ezt meg kell oldani valahogyan, akár munkaügyi központos 
támogatással, de szakács kell. A dologiból sikerült csökkenteni, gondolkodtak  
létszámleépítésben is. Csoportösszevonásról nem lehet beszélni, mivel  egy 
kompetenciás pályázatot adtak be, ezért itt nem lehet belenyúlni a szervezetbe. Elmúlt 
ülésen is felmerült, hogy a rossz anyagi körülmények között is kompenzáljuk a 
települést, ezért gondolkodtunk abban, hogy  2 dolgozónak  2 órával csökkenjük a 
munkaidejét, de ezt Baté átvállalná, hogy még se kelljen csökkenteni a munkaidőt, ez 
a  költség 500 e Ft. Normatíva is csökken, a kistérségi normatíva megszűnik 
szeptembertől. 

  
- Bőzsöny András-  a gyerekek számát kellene növelni, Kaposkeresztúrt, mint 

fenntartót, mindenképpen meg kell tartani. A határozati javaslatot átnézve hasonló  a 
tavalyihoz, fejlesztéseknél részletesebb felsorolás kellene, akár a gazdasági 
programban, vagy  polgármesteri programban lévőket is felsorolni. A  civil 
szervezeteket is bele lehetne venni ebbe. Koncepciónál is jó lett volna, hogy 
részletekbe is belelássanak. 

  
- Zsalakó Ernő - polgármester  hatékonyabbá lehetne  tenni a testület munkáját is, akár  

e-mailek küldésével is gyorsabban menne a tájékoztatás. Ennek a biztosítására 
kaphatnának a képviselők egy laptopot még az idén is akár. Maximum nem terveznek 
és nem is terveztek eddig sem  tiszteletdíj emelést, ebből ezt meg lehetne valósítani,  
ebben állást kellene foglalni.  

 
- Bőzsöny András – Lehet akár  170, 120 és 60 e Ft-ért is vásárolni laptopot, ami jó 

lenne a képviselői munkához. Akár lehetne, az is, hogy nem emelnek tiszteletdíjat és 
annak a terhére lehetne ezt megvalósítani. 
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- Gobányi Sándor véleménye szerint a megfogalmazott határozati javaslat, és az 

előterjesztés szöveges része akár a koncepció tervezet  preambuluma lehetne.  Az 
általános elveket, amivel egyetértenek, azt  rögzíteni kell, amely mindenki számára 
ismert , a mindenki által is elfogadott képviselői programokban is szereplő célokból 
jól lenne itt szerepeltetni, azt  amit ide tartozónak vél a testület.  Ezért ezt előbb le 
kellene rögzíteni. Idősek klubjának a felújítása, mit jelent? Ha Esély Központ, akkor 
így legyen rögzítve. Javasolja, hogy  1 millió forintot nem lépjen túl a költségvetésben 
az Egyebek címszóra tervezett összeg, amely az idén 5,2 millió volt, amit sokkal, úgy, 
hogy  az idén egyetlen rendezvénnyel sem számoltak el, hogy mi mibe került. Petőfi 
utcai lakással kapcsolatos kiadásoknál, legyen az rögzítve, hogy a Petőfi utcai állami 
tulajdonú lakás önkormányzati tulajdonba kérésének megfelelő célra történő 
hasznosítása kerüljön rögzítésre.  Az önkormányzati telkeket értékesíti az 
önkormányzat a Fő utcában, de még mindig nincs ott járda sajnos, oda kellene tükör 
vagy akármi. A  helyi egyesületek, civil szervezetek támogatása, oda kell írni, hogy 
kb. kik tartoznak ebbe a kategóriába, ezt tisztázni kell pl. a nyugdíjas klub nem civil 
szervezet, akkor hová tartozik stb. A   fejlesztési hitelt csak a legszükségesebb és 
indokolt esetben vesz fel az önkormányzat. Állást kell foglalni, hogy a most ismert 
feltételek alapján a körjegyzőség létszámával mit kezd az önkormányzat, ha marad 
akkor ezt a dolgozói létszámot rögzíteni kell, de ha az önkormányzatokra jutó 
feladatokat csökkenteni akarják, lehet, hogy át kell strukturálni ezt. Ide kell még érteni 
az önként vállalt feladatokat, esetleg rá lehetne-e  bízni a civil szervezetekre, vagy 
ennek kellene- e egy külön koordináló.  Továbbá a  teleházban folyó munkát is 
tisztázni kell, hogy mit értünk alatta, ez csak munkaköri leírás kérdése.  Bért érintő 
kérdés, hogy  fenn akarja-e tartani az önkormányzat  a teleházban működő nyári 
gyermekmegőrző intézményt, ha igen  kerüljön ide az, hogy nyáron ezt folytatni 
kívánja az önkormányzat a tavalyi évhez hasonlóan. Javasolja, hogy ezt meg kell 
teremteni 2011-ben is. Véglegesen dönteni kell arról is, hogy a  civil szerveződések is 
megtalálják a helyüket. A nyugdíjasok megtalálták, polgárőrség megtalálta helyét, 
keresi helyét a batéi ifjúsági egyesület, a kisebbségi önkormányzat és közművelődési 
egyesület.  Hol legyenek?  A civil szervezetek működési feltételeinek rögzítése fontos, 
kinek hol legyen a helye. A helyiségek vonatkozásában,  a következő évben ezt le 
kellene zárni.  A levéltárnak (irattár) a végleges áttelepítése kapcsán, azt az irodát oda 
kellene adni, akár valamelyik egyesületnek, akár a közművelődési egyesületnek. Van 
sportöltöző a településen,  van művelődési ház, ezeknek a működési szabályzatát ki 
kellene dolgozni, milyen feltételekkel vehetik igénybe. Hogyan lehet a hivatali 
munkaidő végeztével igénybe venni például a művelődési házat? Ennek lesz költsége, 
akár riasztó vonatkozásában is. Ha ezt sikerülne összerakni így, akkor ez egy alapot 
adna ahhoz, hogy jövőre  mit kell csinálni.  

 
- Zsalakó Ernő- polgármester javasolja, hogy az önkormányzati raktározási  

lehetőségeinek felülvizsgálatát is át kell gondolni.  
 
- Bőzsöny András-  A helyi adó szinten tartása, ezt milyen szinten gondoljuk, ez a 

tavalyiban is benne volt. 
  
- Gobányi Sándor a laptop vásárlását célszerűnek tartja, praktikus és használni is tudná. 

A képviselőknek, akik nem tudják használni szívesen segítene. Kérdés a 
kommunikáció. Megosztott internet akár beleférne.  
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- Tombor János- : Az óvodai személyi kérdésekhez, valaki lehetne a konyhalány  mellé, 
akár külsőst is lehetne a szakács helyett. A teleházban  4 órás foglalkoztatott, esetleg 
lehetne  8 órában, úgy, hogy 4 órában a konyhában van. Elbírja- e az önkormányzat a 
8 órás foglalkoztatást? 

 
- Zsalakó Ernő - polgármester : Szakács szakképzettség szükséges, szakács nélkül nem 

tud működni  a konyha. keresik a megoldást esetleg munkaügyi központon keresztül 
is, hogy végezzen el a jelenlegi dolgozó egy ilyen  tanfolyamot. Más intézményből 
esetleg lehetne átcsoportosítani szakácsot. 

 
-  Gobányi Sándor: Fonó önkormányzattal is kellene beszélni, arról, hogy miért viszik el 

a gyerekeket Taszárra,  miért nem Batéba hozzák.  Úgy gondolja, hogy nem 
szerencsés a gombhoz varrni a kabátot. Amikor integrálódtak Nagyberkibe, a 
gazdasági ügyeket vállalták az élelmezésvezetői állást megszüntették, hiába mert, a  
feladat megmaradt. Rögzíteni kell, hogy az óvoda főzés itt marad helyben, csoport 
létszám marad, cél a munkahely megtartás. Jó lenne egy  helyi komposztáló készítése 
is , aprító gép , zöldhulladék kezelés megoldásával is kiegészülhetne a koncepció. 

 
-  Zsalakó Ernő - polgármester: a közterület fenntartó berendezések cseréjét is  bele 

lehet írni, ezzel is kilehetne egészíteni. Javaslatot tesz a Gobányi képviselő által tett 
javaslatokkal kiegészítve elfogadni a 2011. évi koncepciót.  

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
173/2010./XII.15./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
 Baté Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat 2011. évi koncepcióját elfogadja és 
a 2011. évi költségvetés tervezéséhez az alábbiak figyelembevételét kéri tervezni:  
 
I: A bevételek és kiadások teljesítésénél figyelembe kell venni az alábbiakat:  

1. A bevételeink tervezésénél figyelembe vehető szempontok: 
- Intézményi működési bevételek növekedése nem számottevő, a kamatbevételek, térítési 

díjak, teleház bevételek, egyéb hirdetési díjak, közterület-foglalási díjak szerepelnek 
itt.  A kamatbevételek folyamatos csökkenésével számolunk, ha az önkormányzat 
fejlesztésre lekötött pénzeszközei elfogynak, a közterület-foglalási díjnál a tavalyi 
emelés miatt növekedéssel számolunk.  

- A költségvetés továbbra is  megszorításokkal számol, az állami támogatások továbbra 
is átalakulóban vannak. Az SZJA 8%-os helyben maradó része már ismert itt 4%-os 
csökkenéssel (-200 e Ft) számolhatunk.  

- Az általános támogatás 1 millió forinttal növekszik 3600 e Ft lesz.  
- A Pénzbeli és természetbeni szociális támogatások végösszege még nem ismert, a 

számítási minimum és maximum küszöb 8%-kal növekszik, de a támogatás belső 
átalakítása miatt ez nem valószínű, hogy emelkedést jelent.  

- A körjegyzőség finanszírozása nem változik.  
- A normatív és kötött  támogatások összege – segélyek és közfoglalkoztatás -  az 

átalakuló közfoglalkoztatás miatt változik, amely várhatóan csökkenést jelent, mivel 
kevesebb lesz a támogatás, és a 4 órás foglalkoztatás miatt is kevesebb lesz a 
visszaigénylés. Itt növekedéssel csak a dologi kiadásokra visszaigényelt egyszeri 
összegnél lehet számítani.   
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- Az oktatási és szociális normatívák is átalakultak. Például az idén összeolvadt  az 
étkeztetési, házi segítségnyújtási, nappali intézményi normatívát ismét külön adják, de 
ezt nem valószínű, hogy plussz támogatást hoz.  Az oktatási normatíváknál néhánynál 
szeptemberben történik pozitív változás, de több normatíva itt is összeolvadt (étkezés,) 
vagy kevesebb lett (gyerekek tankönyvtámogatása.)  

- A lakosságszámnál a tavalyi 841 fő helyett az idén 829 fővel számolhatunk.  
- A működésképtelen önkormányzatokra igénybe vehető forrás mértéke megszigorodik, 

vizsgálni kell az önkormányzatok kötelezettségvállalásainak felső határát – 
hitelfelvételi korlát - a 6/3 –as támogatás összeolvas az Önhikivel.  

- Az adók nem emelkednek.  Megszűnik a vállalkozók kommunális adója.  
- Felhalmozási bevételeinket a telkek értékesítéséből, a már beadott vagy beadandó 

pályázatok várható támogatásából, bérleti díjból, fejlesztési hitelből lehet növelni.  
- Átvett pénzeszközök  tekintetében a védőnőnél a MEP finanszírozására, 

körjegyzőségre, könyvtárra átvett többcélú támogatással tudunk számolni.  
 
2. A kiadások tervezésénél az alábbi szempontokat kell figyelembe venni. 
- Az önkormányzat és intézményeinek a ¾ évi teljesítését, amely a takarékos 

gazdálkodást mutatta. 
- Dologi kiadásoknál  a tavalyi ¾ évet figyelembe véve tervezünk.  
- A TB. Járulék 27%, munkaadói 1%.  
- Személyi kiadásoknál a közalkalmazottaknál és köztisztviselőknél maximum a soron 

következő lépésekkel számolhatunk, Munka törvénykönyveseknél a minimálbér 
összege várhatóan növekszik 78.000,-Ft-ra.  

- A segélyeknél az emelkedés  az öregségi nyugdíj függvénye, ápolási díj változik 1000,-
Ft-tal növekszik.  A RÁT-ot felváltó bérpótló juttatás is hasonlóan visszaigényelhető 
lesz, a lakásfenntartási támogatás szeptemberből fog átalakulni.   

- A közfoglalkoztatásban számolhatunk 4 órás bérrel 2 vagy 4 hónapos 
foglalkoztatással, legalább 18 főnek kell munkát ajánlani, akik jelenlegi RÁT-ban 
részesülnek. Itt 95%-os támogatás igényelhető vissza. Továbbá 2- 12 hónapos 
foglalkoztatás lehet 6-8 órában, 70-100%-os támogatással  tervezni, itt  8 órában 6 fő 
foglalkoztatásával számoltunk.  

- Az átadott pénzeszközöknél az intézményeknél a beadott koncepciók alapján eddig a 
Szivárvány Óvodával és a Kaposkeresztúri önkormányzattal folytatott előzetes 
tárgyalás alapján, sikerült Kaposkeresztúr  költségeiből 900 e Ft-ot lefaragni, Baté 
Önkormányzat költségei az idei évhez képest várhatóan 500 e Ft-tal növekednek. Az 
Esély is adott koncepciót, amely szerint várhatóan 200 e Ft-tal kevesebbet kell átadni.    

- A helyi egyesületek, civil szervezetek támogatását jó lenne az idei szinten megtartani, 
végleges döntést, csak a tényleges számok tükrében tudunk adni, hogy mennyi 
szükséges a kötelező feladatokra, ezen kívül mennyi költhető önként vállalt 
feladatokra. A civil szervezeteknek a január 31-ig kell elszámolniuk az idei évre 
kapott támogatással.  

- Tartalék tekintetében minimális összeggel kell számolnunk.  
- Fejlesztéseknél a már beadott  pályázat  - Malom  pályázat -  teljes összegével 

számoltunk,  a korábban felvett fejlesztési hitel visszafizetésével. Az állam 
tulajdonában lévő önkormányzati tulajdonba megkért Petőfi utcai 34. számú lakás 
tulajdonba kérésével kapcsolatos  kiadások - Közösségi Ház, tájház kialakítása 
céljából.    Esély Alapszolgáltatási Központnál – Petőfi utca - Idősek Klubja 
átalakítása, akadálymentesítés. A  temető rendezése.  Az új telkeknél - Fő utca -  járda 
kialakítása.  

   



 18 

II. Az önkormányzat 2011. évi költségvetésének készítéséhez a képviselő-testület által 
meghatározott legfontosabb szempontok:  
 
1. Kötelező feladatok ellátása. 
2. A polgármesteri programban elfogadott tervek számszerűsítése a költségvetésben és a 

gazdasági programban is.   
3. Közösen fenntartott intézmények további gazdaságos működtetése, finanszírozása. 
4. Takarékos gazdálkodás. 
5. A hiányt a folyószámla- hitel fenntartásával,  az önhibáján kívül hátrányos 

önkormányzatok pályázaton való részvétellel és a kiadások minimális szinten 
tartásával kell csökkenteni, fejlesztéseknél pályázatok beadásával.  

6. A fejlesztéseknél figyelembe kell venni a likviditást és a továbbiakban beadandó 
pályázatok pozitív elbírálását.   

7. Bevételeink hatékony kihasználása, a fejlesztésekhez pályázati források igénybevétele. 
8. Helyi adó mértékének  szinten tartása.  
9. A vállalt kötelezettségek teljesítése. 
10. Önként vállalt feladatok ellátása, amennyiben az a kötelező feladatok ellátását nem 

veszélyezteti. Civil szervezetek bevonása az önként vállalt feladatok ellátásába. Helyi 
civil szervezetek támogatásánál meg kell határozni, hogy pontosan ki tartozik oda.  

11. Fejlesztési hitelt, csak a legszükségesebb és indokolt esetben lehet felvenni.  
12. A költségvetésben az Egyebek kiadásra 1 millió forint tervezhető. 
13. Az intézményeknél a jelenlegi dolgozói létszámot megtartják –körjegyzőség, óvoda - , 

ha a feladatok változnak a jelenlegi struktúrát át kell gondolni.  
14. A teleházban a 2010. évben jól bevált gyermekmegőrzést továbbra is vállalni kell, a 

dolgozó munkaidő növelésével.  
15. A helyi civil szervezetek, egyesületek, kisebbségi önkormányzat részére megfelelő 

helyet kell biztosítani.  
16. Ki kell dolgozni a sportöltöző, művelődési ház működésének szabályait.  
17. Az óvodában a két csoport megtartása mellett gyereklétszám növelése – Fonó 

bevonásával - , a helyi konyha megtartása.  
18. Zöldhulladék kezelése, komposztálásának megoldása. 
19. Az önkormányzat raktározási gondjainak  megoldása.  
20. Közterület-fenntartó berendezések, gépek szükség szerinti cseréje. 

 
Határidő: 2011. február 15.  
Felelős: polgármester  
 
- Zsalakó Ernő-polgármester javaslatot tesz a  laptopok vásárlására is.  
 
- Gobányi Sándor mindenkinek  egységeset, ugyanolyat javasol vásárolni.   

 
- Bőzsöny András -  2 év garancia van a gépeken.  

 
- Zsalakó Ernő - polgármester javasol 5 db laptop vásárlását maximum 170 e Ft/db 

vételárban a képviselők és polgármester részére a munkájukhoz.  
 

Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
174/2010./XII.15./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
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Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 db laptopot vásárlását rendeli el, felhatalmazza 
a polgármester, hogy maximum 170.000,-Ft értékben vásároljon laptopokat a képviselők 
és a polgármester részére a munkájukhoz.  
 
Határidő: 2010.12.31. 
Felelős: polgármester  
 
 
6. Folyékony-  hulladék szállítási közbeszerzésről 

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző  
 
 

- Zsalakó Ernő – polgármester elmondja, hogy az előző ülésen döntöttek arról, hogy 
közbeszerzést kell kiírni, ennek megfelelően javaslatot tesz a közbeszerzési terv 
elfogadására, továbbá a közbeszerzéssel megbízni Dr.  Schablauer Péter szakértőt 250 
e Ft ért, és az ajánlattételi felhívást elfogadni. A pályázati díjra 15 e Ft-ot javasol 
megállapítani, továbbá az eljárás bíráló bizottsági tagjainak javasolja Bőzsöny András 
képviselőt, Boda Anikó műszaki ügyintézőt, Dr. Schablauer Péter szakértőt, 
Bischoffné Szűcs Erika gazdasági vezetőt.  Először kéri a közbeszerzési tervet 
elfogadni, majd a bíráló bizottsági tagokat.  

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
175/2010./XII.15./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete jóváhagyja az önkormányzat közbeszerzési tervet a 
mellékletben foglaltak szerint.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
176/2010./XII.15./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a folyékony kommunális hulladék begyűjtése, 
elszállítása és ártalmatlanítási helyre történő letárolására kiírt közbeszerzési eljárás bíráló 
bizottságának az alábbi tagokat választja:  
Bőzsöny András képviselő 
Dr. Schableuer Péter szakértő 
Bischoffné Szűcs Erika- gazdasági vezető 
Boda Anikó műszaki ügyintéző 
 
Kéri a bizottságot, hogy  írásbeli szakvéleményét és a döntési javaslatát készítse el, hogy a 
testület a közbeszerzési eljárást lezáró testületi döntést meg tudja hozni.   
Határidő. 2011.01.05. 
Felelős: polgármester, körjegyző 
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- A polgármester javasolja a közbeszerzés lebonyolításával megbízni a Közbeszerzési 

Alapítvány képviseletében Dr. Schablauer Péter Kaposvár 250.000,-Ft összegben  
 
Baté Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi 
határozatot hozza:  
 
177/2010./XII. 15./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat: 
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a folyékony kommunális hulladék begyűjtése, 
elszállítása és ártalmatlanítási helyre történő letárolására kiírt közbeszerzési eljárás teljes 
lebonyolításával megbízza dr. Schablauer Péter Kaposvár, hivatalos közbeszerzési tanácsadót 
bruttó 250 e Ft összegben. Kéri a polgármestert a megállapodás aláírására.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 

- A polgármester javasolja az ajánlattételi felhívást jóváhagyni és megküldeni a HBP 
SPED Kft. Sántos, KVG Zrt Kaposvár, Kapos Clean Kft. Kaposvár cégeknek. A 
pályázati díjat 15.000,-Ft-ban javasolja jóváhagyni.  

 
Baté Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi 
határozatot hozza:  
 
178/2010./XII.15./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a folyékony kommunális hulladék begyűjtése, 
elszállítása és ártalmatlanítási helyre történő letárolására  vonatkozó közbeszerzésre 
vonatkozó ajánlattételi felhívás szövegét  a mellékletben foglaltak szerint jóváhagyja, amit 
elrendel megküldeni a HBP SPED kft. Sántos, KVG Zrt. Kaposvár, Kapos Clean Kft. 
Kaposvár cégeknek.  
A pályázati díjat, a  dokumentációk átvételének ellenértékét 15.000,-Ft-ban határozza meg.   
  
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
A polgármester zárt ülést rendel el, a testület így folytatja tovább a munkát.  
 

K.m.f. 
 
 
Zsalakó Ernő                                                            Patakiné Kercsó Szilvia 
polgármester                                                             körjegyző  
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